
11ورزش سالپنجم
شماره1312

پنجشنبه 
1401 .04 .09
30 ذی القعده   30/1443 ژوئن   2022

a r m a n m e l i . i r

دیدگــــــاه

مهدیپاشازاده
کارشناس فوتبال 

رئیس اسبق کمیته داوران فدراسیون فوتبال گفت: در 
تشکیلات داوری یک پست من درآوردی اختراع شده است. 
حسین عسگری اظهارداشت: از قدیم گفته اند حرمت امامزاده 
به متولی آن است. من به تازگی متوجه شدم که برای غلامرضا 
سلیمانی حکمی به عنوان مسئول اجرایی دپارتمان داوری زده 
شده است. آقای سلیمانی یکی از افراد باتجربه و خوب داوری 
کشورمان است که سال ها نیز در دپارتمان داوری بوده و با خود 
بنده هم کار کرده است اما در دپارتمان داوری پستی به نام 

مسئول اجرایی نداریم. وی افزود: چیزی تحت عنوان مسئول 
اجرایی داوری وجود ندارد و یک پست من درآوردی است. 
علت اینکه برای غلام سلیمانی چنین پستی می زنند این است 
که او در آینده ادعایی نداشته باشد و نخواهد به مسائل فنی 
داوری هم اشراف داشته باشد. توجه به چنین نکات ظریفی 
مهم است.  عسگری تصریح کرد: خشت اول چون نهاد معمار 
کج تا ثریا می رود دیوار کج؛ وقتی تعداد داوران برای قضاوت در 
لیگ برتر زیاد است، نتیجه اش این می شود که کمک داورانی 

مثل ابوالفضلی و منصوری با -7 8 قضاوت در یک فصل در 
جام جهانی قضاوت می کنند. در حالیکه داوران برای اینکه 
آماده باشند هر هفته باید قضاوت کنند یا در لیگ برتر یا در 
لیگ دسته اول؛ اما وقتی تعداد داوران زیاد است یک داور 
بعداز قضاوت در یک مسابقه چهار هفته خانه نشین می شود. 
پرکارترین داور ما فقط 11 مسابقه را در فصل سوت زده است. 
در چنین شرایطی هم هیچکس پاسخگوی مسائل داوری 
نیست. می گویند رئیس فدراسیون عزل شده، فدراسیون با 
سرپرست اداره می شود و... . وی افزود: به نظر من در کمیته 
داوران فقط خود افشاریان همه کارها را انجام می دهد و اسامی 
که به عنوان اعضای کمیته داوران درج شده اند خیلی به کار 

گرفته نمی شوند.  

حسین  عسگری: 

در دپارتمان داوری پستی به نام »مسئول اجرایی« نداریم

تیم مردان تکواندو در مسابقات قهرمانی 
آسیا به رتبه ای بهتر از پنجمی نرسید. 
مرتضی کریمی کارشناس تکواندو در این 

خصوص صحبت کرد. 
  عملکرد تیم مردان تکواندو در 

آسیا را چگونه ارزیابی می کنید؟
برای اینکه عملکرد تیم ملی تکواندو مردان 
را در این رقابت ها ارزیابی کنیم به نظرم 
باید به گذشته برگردیم. از بعد از المپیک 
تیم ملی تکواندو مردان در هیچ مسابقه مهمی 
شرکت نکرده بود و با توجه به تغییراتی 
که در راس فدراسیون به وجود آمد تقریبا 
زمان زیادی را از دست دادیم. طبیعی بود 
که در این شرایط توجه به تیم ملی زیاد در 
اولویت نباشد. الان فدراسیون به یک ثبات 
رسیده باید به کمک قهرمانان و پیشکسوتان 
بار به زمین خورده تکواندو را بلند کنیم. 
اگر رشته ما المپیکی نبود ما در آسیا آقایی 
می کردیم اما المپیکی بودن تکواندو سبب 
شده همه کشورها روی این رشته متمرکز 
شوند و برای پیشرفت آن تلاش کنند. این 
یک واقعیت است که تکواندوی ایران با توجه 
به سرمایه گذاری هایی که کشورهای دنیا 
کردند از این قافله عقب افتاده است، از طرف 
دیگر به خاطر مشکلات مدیریتی و مالی 
که فدراسیون با آن درگیر بوده نتوانستیم 
رشد کنیم. همه این مسائل دست به دست 
هم دادند تا تکواندوکاران ایران نسبت به 
سایر کشورها عقب بیفتند و در تکنیک و 
تاکتیک ها فنی دچار ضعف شوند. البته ما 
نباید نتیجه گرا باشیم چرا که از المپیک به 
این طرف تیم ملی مردان در مسابقه مهمی 
شرکت نکرده و طبیعی است که چنین 
شرایطی داشته باشد. متأسفانه تکواندو در 
بخش آقایان جایگاه خود را از دست داده 

است که باید دوباره بلند شود.
 بانوان تکواندو دست به تاریخ سازی 

زدند!
 بانوان ما اعتمادبه نفس پیدا کرده اند و این 
جای امیدواری دارد. یکی از مسائلی که در 
تیم ملی تکواندوی بانوان به چشم می خورد 
جنگندگی بالای آنها بود. بانوان تکواندوکار 
تا لحظه آخر برای کسب امتیاز می جنگیدند 
و این نشان می دهد آنها به جسارت و 
اعتمادبه نفس رسیده اند و در خودشان این 
باور را پیدا کرده اند که می توانند حریف را 
شکست بدهند. امیدوارم با موفقیتی که 
بانوان تکواندوکار در این رقابت ها کسب 
کرده اند در کسب سهمیه المپیک هم موفق 
ظاهر شوند و روی آنها سرمایه گذاری شود. 

گفـــتوگـــو

  قهرمانی شطرنج باز ایران 
 در رقابت های ارمنستان

با  ایران  شطرنج باز  ملی پوش  ایسنا: 
پیروزی در دور آخر رقابت های یادبود آواگیان 
توانست عنوان قهرمانی در این مسابقات را 
کسب کند. سیدمحمد امین طباطبایی در 
رقابت های یادبود آواگیان ارمنستان شرکت 
کرده بود، توانست با پیروزی در بازی آخر 
خود مقابل شطرنجباز آلمانی، با شش امتیاز 
قهرمانی این مسابقات را به نام خود کند. این 
رقابت که با حضور 1۰ شطرنج باز کار خود را 
دنبال کرد به ترتیب با قهرمانی نماینده ایران 
و دومی نماینده ارمنستان به پایان رسید.  
طباطبایی در ۹ بازی خود در این مسابقات به 
شش تساوی و سه پیروزی دست یافت تا با ۶ 
امتیاز قهرمان این مسابقات شود. طباطبایی 
با عملکرد خوب خود در این مسابقات حدود 
1۲ واحد ریتینگ زنده خود را افزایش داد 
تا او در رده بندی زنده جهانی به جایگاه 8۵ 
جهان صعود کند. سومین دوره رقابت های 
آواگیان ارمنستان با حضور 1۰ شطرنج باز از 
۳۰ خرداد تا هفتم تیر در ارمنستان کار خود 
را دنبال کرد که در آخر نماینده ایران توانست 

قهرمان این مسابقات شود. 

خارجازمستطیلسبز

مرتضی کریمی:
 اگر تکواندو 

المپیکی نبود، ما در آسیا 
آقایی می کردیم

خبــــــر
  مرگ ۱۲ نفر در عربستان 
به خاطر سقوط الاهلی!

براساس ادعای خبرنگار عربستانی، سقوط 
الاهلی به لیگ پایین تر باعث شده، 1۲ هوادار 
این تیم جان خود را از دست بدهند. تیم 
سرشناس و ریشه دار الاهلی بعداز تساوی 
برابر الشباب در هفته پایانی به لیگ پایین تر 
سقوط کرد. سقوط الاهلی ناراحتی شدید 
هواداران پرشمار این تیم را به دنبال داشت تا 
جایی که تاکنون 1۲ نفر جان خود را از دست 
داده اند. نواف الاسیوی خبرنگار عربستانی 
این خبر را اعلام و تاکید کرد که تاکنون 
1۲ هوادار الاهلی از شدت ناراحتی و سکته 
جان خود را از دست داده اند. »عبدالمجید 
البرکاتی« یکی دیگر از خبرنگاران ورزشی 
سعودی در توئیتر این آمار را ۶ نفر اعلام کرده 
است. او نوشته که این هواداران به دلیل سکته 
قلبی و فشار ذهنی فوت کرده اند. الهلال 
فصل گذشته جام قهرمانی را برای سومین 

سال پیاپی بالای سر برد. 

وضعیت پرشورها پس از انتخاب »بردیف« 

نیمکت قوی با دستان خالی 
بردیف«،  »قربان  حضور  آرمان ملی: 
سرمربی مطرح ترکمنی– روس روی نیمکت 
تراکتور مهم ترین خبر برای پرشورها در فصل 

نقل وانتقالات بوده است. 
  انتخاب بردیف 

اواخر خردادماه بود که اعلام شد قربان 
بردیف، سرمربی تراکتور شد و فصل بعد را 
به عنوان سرمربی روی نیمکت این تیم تبریزی 
خواهد نشست. قربان بردیف ۶۹ ساله فصل 
گذشته هدایت تیمی در لیگ برتر قزاقستان 
را بر عهده داشت، اما اوج دوران مربیگری 
او به لیگ روسیه مربوط است. جایی که او با 
روبین کازان توانست دوبار قهرمان روسیه شود 
و حتی باردیگر با روستوف که آن زمان از حضور 
سردار آزمون و سعید عزت اللهی برخوردار بود، 
رده دوم لیگ را بعداز زنیت ثروتمند کسب 
کند. او تجربه سه بار حضور در لیگ قهرمانان 
اروپا را دارد و از سرشناس ترین مربیان روسیه 

محسوب می شود. 
  مربیان سالخورده 

»قربان بردیف« مربی ترکمنی- روسی 
درحالی جانشین ارطغرل ساغلامِ ترکیه ای در 
تیم تراکتور شد که ششمین سرمربی خارجی 
این تیم در زمان خصوصی سازی محسوب 
می شود. جالب این است که در بین ۶ مربی 
خارجی که محمدرضا زنوزی به عنوان مالک 
تراکتور به تبریز آورده است، ۴ نفر از آنها در 
سن ۶۹ سالگی هدایت این تیم را بر عهده 
گرفته اند. سکانداران سالخورده ای که البته در 
تراکتور و تبریز عمر کوتاهی داشتند! و دامنه 
حضورشان از 7 بازی تا یک نیم فصل بوده است. 
»جان.توشاک« مربی پرآوازه ولزی با سابقه 
هدایت رئال مادرید و کشف استعداد بزرگی 
چون گرت.بیل، نخستین انتخاب محمدرضا 
زنوزی برای سرمربیگری تراکتور بود. توشاک 
تنها 7 بازی روی نیمکت تراکتور نشست و 
از این حیث در بین سرمربیان خارجی این 
تیم کمترین میزان حضور را داشت. وی با 
کسب ۲ برد، ۳ مساوی و ۲ باخت خیلی زود 
به کارش در تراکتور خاتمه داد. دومین مربی 
۶۹ ساله ای که زنوزی برای تراکتور استخدام 
کرد، »جرج.لیکنز« معمار نسل طلایی بلژیک 
بود که در نیم فصل لیگ هجدهم فرمان 

تراکتور را در دست گرفت. تراکتورِ لیکنز شروع 
پرقدرتی داشت و با برد مقابل تیم های مدعی 
استقلال و سپاهان مدعی جدی قهرمانی 
شد، اما باخت های پرحاشیه برابر سپیدرود و 
پیکان، ترمز این تیم را کشید. نتایج ضعیف 
در هفته های پایانی تراکتورِ لیکنز را از کسب 
سهمیه هم ناکام گذاشت و این تیم به رتبه ای 
بهتر از پنجمی نرسید. لیکنز یک نیم فصل 
کامل در 1۵ بازی هدایت تراکتور را بر عهده 
داشت که ماحصل کار او ثبت آمار 7 برد، 
۵ مساوی و ۳ شکست بود. سومین مربی 
»مصطفی دنیزلی« مرد نام آشنای ترکیه ای 
و سرمربی سابق پرسپولیس بود که در شروع 
لیگ نوزدهم به تراکتور پیوست. دنیزلی مانند 
لیکنز کارش را با نتایج درخشان استارت زد و 
تراکتور با این سرمربی در هفته هفتم به صدر 
جدول رسید اما سه شکست پیاپی مقابل 
صنعت نفت، استقلال و سپاهان باعث شد تا 
تیم او در بحران عمیقی فرو برود. درنهایت وی 
در پایان هفته یازدهم و با احتساب ۲ برد در 
جام حذفی با آمار 7 برد، ۳ مساوی و ۳ باخت از 

پشت فرمان تراکتور پیاده شد.  
  صحبت های مالک 

محمدرضا زنوزی مالک باشگاه تراکتور 
درباره وضعیت سرمربیگری این تیم گفت: 
بعداز اینکه روی اسم بردیف به جمع بندی 
رسیدیم، سردار آزمون به ما خیلی کمک 

کرد و بردیف را برای حضور در ایران مجاب 
کرد. این سرمربی بعداز 1۲ تیرماه برای 
نهایی کردن قراردادش به ایران می آید. سردار 
آزمون زمانی شاگرد بردیف بوده و او توانسته 
رضایت این مربی را برای قبول سرمربیگری 
تیم فوتبال تراکتور جلب کند و حتی چند 
بازیکن را به این مربی پیشنهاد کرده است. 
زنوزی ادامه داد:  فصل گذشته یک فصل 
استثنایی و غیر قابل قبول داشتیم. منشأ 
این اتفاقات به بدشانسی و بستن تیم بد 
برمی گردد. به سهم خودم از تمامی هواداران 
عذرخواهی می کنم و ان شاء... امسال تیم 
خوبی بسته خواهد شد و برای قهرمانی و 
کسب سهمیه بازی خواهیم کرد. مالک 
باشگاه تراکتور افزود: این تیم را برای مبارزه 
برای کسب قهرمانی در لیگ برتر و جام حذفی 
و کسب سهمیه می بندیم،  همچنین این قول 
را به هواداران می دهم که با بودجه خوبی که 
در نظر گرفته شده، تیمی در  شأن تراکتور 
بسته می شود. چهار بازیکن خوب خارجی 
و 7 بازیکن خوب داخلی جذب خواهیم 
کرد. زنوزی بیان داشت:  متاسفانه کسی 
به حرفمان گوش نمی دهد و نظارتی در 
خصوص تیم ها وجود ندارد. هزینه ها و 
مدیریت باشگاه هایی که به بورس رفته اند، 
چگونه است؟ آنان باید مقابل سهام داران 
خرد هم پاسخگو باشند. تلاش می کنیم تیم 

را به بورس ببریم و با سایر کار های اقتصادی، 
هواداران را هم مشارکت دهیم تا از تراکتور 

بهره مادی و معنوی ببرند.  
  بازتاب حضور در ایران

تلویزیون MatchTv بروسیه محل بحث 
در مورد سرمربی شناخته شده روسی، قربان 
بردیف بود؛ جایی که چند کارشناس فوتبال 
این کشور در مورد شرایط انتصاب او به عنوان 
سرمربی تراکتور اظهارنظر داشتند و همچنین 
برای شناخت بهتر نسبت به فوتبال ایران و 
باشگاه تراکتور، از یک مهمان ایرانی هم دعوت 
کردند. مهمان ایرانی، مانلی کسرایی، مترجم 
سابق ولادیمیر آلکنو بود که باتوجه به تجربه 
کار در ورزش ایران و همچنین شناخت از 
وضعیت باشگاه تراکتور، شاید بهترین گزینه 
در روسیه برای حضور در این تلویزیون معتبر 
MatchTv بود. بحث با انتقاد کارشناسان 
روسی از رویه فوتبال این کشور آغاز شد و 
اینکه چرا فوتبال روسیه مربیان خُبره خود را 
طرد می کند تا آنها به لیگ های خارجی بروند؟ 
یکی از مربیان سابق فوتبال روسیه در تمجید 
از بردیف گفت: او جزو برترین مربیان تاریخ 
فوتبال کشور است و توانست بارسلونا را در 
قدرتمندترین حالت خود شکست دهد و حتما 
می شد که از او در یک تیم روسی استفاده کرد. 
نه اینکه او ابتدا به قزاقستان و سپس ایران برود. 
بخش پایانی بحث در مورد بردیف مربوط به 
این بود که چرا او تراکتور را برای ادامه کارش 
برگزیده و به این شکل نتیجه گیری شد: بردیف 
دوست دارد تمام امور باشگاه را در اختیار خود 
بگیرد و حالا در تراکتور نیز مسئول فنی باشگاه 
شده است. او اختیاراتی را می خواهد که در 
هیچ تیم روسی در اختیار نداشته باشد و حتی 
گواردیولا هم در منچسترسیتی نمی تواند 
داشته باشد و دلیلی که او لیگ  برتر خلیج فارس 

را برای کار برگزیده، همین موضوع است. 
  نقل و انتقالات 

در حالی که تیم های سپاهان، پرسپولیس و 
استقلال در فصل نقل وانتقالات با برنامه وارد 
شده و فعالیت خوبی داشته اند، اما تراکتور 
به جز انتخاب مربی، خرید یا تمدید قراردادی 
نداشته است تا احتمالا دست بردیف از 

ستاره های لیگ خالی شود. 

ارزش بازیکنان و قراردادهای میلیاردی!

امیررضا واعظ آشتیانی:

مدیران از عبارت »تولید ثروت« استفاده ابزاری می کنند 
مدیرعامل پیشین باشگاه استقلال نسبت به اجرای قانون 
سقف قرارداد از سوی سازمان لیگ برای باشگاه ها، انتقاد کرد و 

آن را سازنده ندانست.
  نامه سازمان لیگ 

امیررضا واعظ آشتیانی در خصوص نامه اخیر سازمان لیگ 
فوتبال ایران مبنی بر اعمال سقف قراردادها برای بازیکنان 
لیگ برتری اظهارداشت: ما در باشگاه های اروپایی که سبک 
و سیاق حرفه ای دارند، می بینیم که هر خرید آنها باید از 
فیلترهای فنی، اقتصادی، تبلیغاتی و... بگذرد. آنها سعی 
می کنند با متر و معیار اقتصادی خرید کنند و می دانند 
بودجه ای برای آنها پیش بینی شده که بخشی از آن درآمد ثابت 
و بخشی هم درآمد حاصل از تحلیل های اقتصادی است که در 
طول سال چقدر می توانند درآمد داشته باشند. وی افزود: اگر 
باشگاه ها مجامع واقعی و حسابرسی حرفه ای داشته باشند، 
هیات مدیره می داند که تعهد تضامنی دارد و این چیزی است 
که باشگاه های اروپایی آن را درک کرده اند. در اروپا قوانین در 
فعالیت های حرفه ای تجاری از جمله ورزش بسیار محکم است 
و تخلف هزینه سنگینی دارد. برای همین شما کمتر شاهد 

تخلف هستید.

  مقایسه با اروپا 
مدیرعامل پیشین باشگاه استقلال با مقایسه اجرای قوانین در 
ایران و اروپا و قابلیت اجرایی برخورد با تخلف، بیان داشت: ما در 
فوتبال خودمان شاهد برخی قوانین و مقررات هستیم که قابلیت 

اجرا ندارد یا ناتوانی مجریان را می بینیم یا اینکه برخی 
مجریان با میل خودشان قوانین را تنظیم می کنند. 

واعظ آشتیانی یادآور شد: در فوتبال ما بازیکن 
به هیچ وجه بهره وری اقتصادی ندارد، خرید 
بازیکن فقط هزینه دارد و برای شما تولید ثروت 
نمی کند. در باشگاه های ما فقط هزینه دیده 
می شود و درآمدی از بازیکن و مربی نمی بینید 

که این از چالش های ورزش حرفه ای ماست. 
  تولید ثروت 

»ما در فوتبال مان شاهد 
اتفاقی نیستیم که تولید 
ثروت کند.« وی با بیان 
این جمله تاکیدکرد: 
شاهد این هستیم که 
برخی مدیران از واژه 

»تولیدثروت« استفاده ابزاری می کنند، اما هیچ وقت اتفاقی در 
این زمینه رخ نداده است. چون تولیدثروت ساختاری می خواهد 
که دست مدیران نیست و آنها هم فقط اسم آن را یاد گرفته اند. 
تولیدثروت ساختاری می خواهد که نیازمند زیرساخت و علم 
است، اما یکبار از آنهایی که از تولیدثروت نام می برند، بپرسید 
چطور تولیدثروت می شود که پاسخ آنها فقط درآمد از اسپانسر 
است. تولیدثروت فقط اسپانسر نیست و خیلی بیشتر از اینهاست 
که نیازمند یک ساختار بزرگ است. ما نه تنها تولید ثروت نداریم، 
بلکه تولید علم هم نداریم و وقتی شما هر سال مربی و بازیکن 
خارجی می آورید، یعنی در تولید دانش هم ضعف دارید. 

  توان مقابله 
مدیرعامل سابق باشگاه استقلال که در زمان 
مدیریتش در این باشگاه قانون سقف قراردادها را 
تجربه کرده است، ادامه داد: سازمان لیگ یکبار 
سقف قرارداد ۲۵۰ میلیون تومانی را تعیین کرد 
و اجازه جذب دو یا سه بازیکن بالای ۲۵۰ میلیون 
هم داد. تنها باشگاهی که این قانون را رعایت کرد، 
به استناد شواهد و اسناد موجود، استقلال بود 
و بقیه این قانون را رعایت نکردند. 
به این دلیل که توان و برنامه ای 
برای برخورد مدیریتی وجود 
نداشت و این چالش در فوتبال 

ما ایجاد شد.

 درباره بودجه باشگاه ها و ارقام پیشنهاداتی در فصل 
نقل وانتقالات به دلیل ضعف فوتبال ماست. با وجود باندبازی ای 
که در لیگ های دسته اول و دوم می شود، به یکسری ها تیم 
می دهند. این اتفاق در لیگ برتر هم می افتد و به کسی که در 
اندازه سرمربیگری و حتی کمک اول نیست، تیم می دهند. اینها 
باعث شده که بازیکن سازی نداشته باشیم. در 1۰، 1۵ سال 
اخیر دیده ایم در فوتبال پایه چه اتفاقاتی افتاده و اتفاقات آن 
به لیگ یک و دو نیز کشیده شده است. تعادل در فوتبال ایران 
به هم خورده و تاثیرش را در لیگ برتر گذاشته است.  با دادن 
رقم هایی مثل ۲۰، ۳۰ میلیارد به بازیکنان هم موافق هستم، 
هم مخالف. به این دلیل موافقم که ۲۰ میلیاردتومان از لحاظ 
ارزش پول، همان دو میلیارد تومان ۴ سال پیش است. با این 
تورم ۲ میلیارد تومان ۴ سال پیش به ۲۰ میلیارد تومان رسیده 
است. با این مبلغ می توانستید ۴ سال پیش یک آپارتمان 
بخرید اما الان برای خرید همان آپارتمان نیاز به ۲۰ میلیارد 
تومان پول دارید. مخالفتم به این دلیل است که ارزش یکسری 
از بازیکنان این ارقام نیست. منظورم فرد خاصی نیست و کلی 
می گویم. من زمان بازیکنی در ایران برای استقلال بازی کردم، 
در صورتی که سپاهان و ذوب آهن پول های هنگفت می دادند 
اما اصلا نمی توانستم قبول کنم که به غیر از استقلال برای تیم 
دیگری بازی کنم. وقتی از اروپا به ایران بازگشتم، بازهم ۴، ۵ 
تیم پیشنهادهایی دادند که خوب بود اما هر کاری کردم با 
خودم کنار نیامدم که پیراهنی غیر از استقلال بر تن من باشد. 
این طرز فکر من بود اما دلیلی نمی شود از امثال محمد دانشگر 
ایراد بگیریم، چون فوتبال حرفه ای است. در خصوص نگرانی 
هواداران استقلال از وضعیت نقل وانتقالات باشگاه استقلال 
باید بگویم اگر باشگاه قرارداد بازیکنان خودش را تمدید کند، 
منطقی تر است. ما تیم خوبی داریم و اگر شاکله آن حفظ شود، 
با جذب یکی دو بازیکن خارجی خوب و حمایت طرفداران و 
همین طور حمایت مدیریت حتما می توان نتایج خوبی کسب 
کرد. درست است که هواداران نگران هستند اما هر چقدر 
منطقی تر برخورد کنیم، بهتر است چون مدیران باشگاه تحت 

فشار ممکن است تصمیمات درستی نگیرند. 

فوتبــــالداخلی
تسنیم: حسن روشن درباره پیوستن محمد دانشگر، مدافع 
استقلال به سپاهان و حرف وحدیث هایی که درباره رقم قرارداد 
او مطرح می شود، اظهارداشت: بحث هایی مطرح شده است 
که این بازیکن با رقم 18 میلیارد تومان قرارداد بسته است. 
اگر کسانی در باشگاه استقلال گفته اند، این مبلغ را نمی دهیم، 
درست گفته اند، آدم باید پول مفت داشته باشد که بخواهد این 
مبلغ را به بازیکن بدهد، به جای این ارقام، یک میلیارد تومان 
برای رده پایه ها اختصاص دهند تا از دل آن بازیکنانی مثل 
مجتبی جباری، آندرانیک تیموریان و... معرفی شوند. وی با 
انتقاد از ارقامی که به بازیکنان در بازار نقل وانتقالات پرداخت 
می شود، تصریح کرد: چطور وزارت صنعت، معدن و تجارت به 
سپاهان که تحت پوشش این وزارتخانه است، پول می دهد ولی 
به تیم های تحت پوشش دیگر وزارتخانه ها نمی دهد؟ بودجه 
باشگاه ها باید نظام مندی درستی داشته باشد، آیا نباید این مبالغ 
برای بچه های مردم خرج شود؟ چرا باید کاری کنند که دلال ها 
سود ببرند؟ پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: ۵ میلیارد 
هم به یک بازیکن برسد، باید کلاهش را به هوا بیندازد چون 
درصدی از این قرارداد به دلال، مربی یا مدیرعامل می رسد. در 
فوتبال مان از این چیزها می بینیم ولی نمی توانیم اسم بیاوریم. 

بیــنالمــلل

 * باشگاه بارسلونا در نظر دارد از باشگاه رم ایتالیا به دلیل 
انصراف از رویارویی با کاتالان ها در جام خوان.گامپر شکایت کند. 
بارسلونا و رم چندی پیش توافق کرده بودند که روز ششم آگوست 
در ورزشگاه نیوکمپ از ساعت ۲1 به وقت محلی، بازی دوستانه 
جام خوان گامپر که هر سال به میزبان بارسایی ها برگزار می شود را 
انجام دهند اما این برنامه با انصراف طرف ایتالیایی لغو شده است. 
به همین دلیل بارسایی ها هم برای جبران خسارت های ناشی از 
لغو این برنامه قصد شکایت از جالوروسی را دارند. باشگاه بارسلونا 
با انتشار بیانیه ای، رمی ها را به فسخ یک طرفه قرارداد برگزاری 
این بازی دوستانه بدون هیچ دلیل موجهی متهم و اعلام کرده 
که در تلاش برای یافتن حریفی جدید برای رویارویی با کاتالان ها 
در جام خوان گامپر است. این باشگاه همچنین از استرداد وجه 
خرید بلیت بازی به هواداران خبر داده است. بازی دوستانه جام 
خوان گامپر قرار است آخرین بازی دوستانه پیش فصل بارسایی ها 
پس از بازی های دوستانه دیگری برابر تیم های اینتر میامی، 

رئال مادرید، یوونتوس و نیویورک ردبولز باشد. 

* باشگاه پاری سن ژرمن از پیراهن جدید خود رونمایی کرد 
که در آن چهره نیمار هم به چشم می آید و این نشان می دهد که 
او تیم را ترک نخواهد کرد. در این پیراهن اسپانسر تیم فرانسوی 
عوض شده است و این بار شرکت ایرویز قطر اسپانسر این تیم شده 
است. چهره اصلی کیت پاری سن ژرمن  امباپه است که به تازگی 
قراردادش را تمدید کرد و به رئال مادرید نه گفت. در رونمایی از 
پیراهن پاری سن ژرمن چهره نیمار هم وجود دارد و این نشان 
می دهد که او به احتمال خیلی زیاد قراردادش را با تیم فرانسوی 
تمدید خواهد کرد. پاری سن ژرمن در فصلی که گذشت عملکرد 
خوبی در لیگ فرانسه داشت و با اقتدار جام قهرمانی را بالای سر 
برد اما در لیگ قهرمانان اروپا ناامیدکننده ظاهر شد و شکستی 
تلخی را برابر رئال تجربه کرد. این احتمال زیاد است که پوچتینو 

از هدایت تیم اخراج شود.

               دیدار 
در آخرین مرحله از سفر سیدحمید سجادی 
به همراه سیدرضا صالحی امیری به لوزان سوئیس، 
وزیر ورزش و جوانان و رئیس کمیته ملی المپیک با 

توماس باخ در مقر IOC دیدار کردند.

           تمدید یکساله 
 سعید معروف، پاسور سابق تیم ملی والیبال 
کشورمان که سال گذشته در لیگ ترکیه و تیم 
فنرباغچه توپ می زد قرارداد خود را یک فصل دیگر 

با این تیم تمدید کرد. 

                           واکنش 
صادق درودگر صحبت هایی مبنی بر کاهش 
قیمت قرارداد بازیکنان فوتبال ارائه داد که مرتضی 
نتشار یک استوری نوشت:  پورعلی گنجی با ا
»ورزشکار جماعت هرچی بگیره نوش جونش.«
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